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Shanghai University of Engineering Science





外国留学生（学历生）入学申请表
Application Form for Foreigners Wishing to Study in China （Undergraduate）
请用正楷填写/Please use block letter  

	姓 名

Name
	姓

Family Name 
	
	照片

photo

	
	名

Given Names
	
	

	
	中   文

In Chinese
	
	国  籍

Nationality
	
	

	出生日期

Date of Birth
	年     月     日

Yr.    Mo.    Day
	出生地点

Place of Birth
	
	

	婚姻状况

Marital Status
	
	性  别
Sex
	
	宗  教
Religion
	
	

	永久通讯地址及电话号码
Permanent Address and Tel. No.
	国家/Country              城市/City                 电话/Tel. No.              

地址/Address                                                                

	邮寄地址及电话号码
Mailing Address and Tel. No.
	国家/Country              城市/City                 电话/Tel. No.              

地址/Address                                                                

	传真

Fax No.
	
	电子邮件E-mail
	

	本人学历
Educational Background
	
	护照号码/Passport No.

有效期/Valid until
	

	
	
	
	

	工作或学习单位
Employer or Educational Institution
	
	职业

Occupation
	

	
	宿舍

Accommodation
	松江校区

SongjiangCampus
	标准学生宿舍Standard Double Room    □ 
一年级新生必须住宿校内/The freshman should live on campus

	经济来源
Source of Funding
	奖学金/Scholarship □   自费/Self-Supporting □   其他/Other □

	经济担保人或机构

Financial support will be provided by
	

	在华事务担保人及电话号码

Guarantor in China & Tel
	

	推荐单位及电话

Reference &Tel.
	

	学习计划

Proposed study at SJTU


	申请专业

Majors you apply for
	第一志愿（No.1）                                       

第二志愿（No.2）                                     
是否服从调剂/ Accept other majors or not?  是/Yes   □    否/No   □

	
	 留学期间

Duration of Study 
	自          年     月     日     到        年     月     日

From       Yr.     Mo.    Da.    To        Yr.    Mo.    Da.

	语言能力（请用优、良、可评估）

Language Proficiency (“Excellent”, 
“Good” or  “Passable”)
	汉语 Chinese        ;  HSK               级

	
	英语 English        ;  TOEFL(score)         ; 

GMAT(score)         ; GRE(score)          

	
	其他 Others

	教育情况

Educational Background
	学校              在校时间                所获证书、学位         主修专业

Institution        Years attended (from/to)       Diploma received        Fields of study

_____________    __________________      __________________      _______________

_____________    __________________      __________________      _______________

_____________    __________________      __________________                           

	请研究生和高级进修生用中文或英语填写研究专业的补充说明（请附另页）：
Any other information you consider relevant to this plan (Post-graduate and senior advanced students are requested to write in Chinese or English. Use a separate page.)

	申请人保证：

1． 上述各项中所提供的情况是真实无误的；

2． 在中国学习期间遵守中国政府的法律和学校的规章制度，尊重学校的教学安排。

I hereby affirm that:

1. All the information in this form is true and correct;

2. I shall abide by the laws of the Chinese Government and the regulations of the School, and will concentrate on my studies and researches, and will follow the teaching programs made by the university..
            日期：    年      月     日             申请人签名：

            Date:      Y       M     D             Applicant’s Signature

               (无此签名，申请无效/The application is invalid without signature)

	注：申请人在递送本申请表和所需申请材料的同时，请交报名费400元人民币(约57美元) 

Remarks: The applicant is required to pay an application fee of RMB￥400(approx.US$57), together with the application

 form and the other documents.


所寄材料及报名费不退  

 The application fee is nonrefundable.  Application documents will not be returned
申请表请寄：                                  Please send the application form to the following address:

上海市仙霞路350号                           1954 Hua Shan Road, Shanghai 200030

上海工程技术大学对外文化教育交流中心                      School of International Education, 

邮政编码：200336                             Shanghai Jiao Tong University

电话：86-21-62096501                          Tel: 86-21-62932276, 62932277, 62821079,

传真：86-21-62758481                           Fax: 86-21-62817613

电子邮件：iso@sjtu.edu.cn                       E-mail: iso@sjtu.edu.cn
网址：www.sie.sjtu.edu.cn                        Web-site: www.sie.sjtu.edu.cn
★本科★

招生专业及介绍
旅游管理（邮轮经济）   四年制本科
专业特点：本专业以上海建设现代服务业为专业背景，结合上海国际邮轮产业快速发展的需要，以旅游管理为主线，培养学生系统掌握国际豪华邮轮管理的基本理论和基本知识，突出高档酒店管理、特色餐饮管理、休闲旅游管理、国际旅游市场的开发。本专业通过广泛的国际合作，使学生受到国际最新技术与方法的训练，成为基础理论扎实、专业知识丰富、实践能力强，高级外语水平的国际化、应用型旅游管理人才。

课程设置：旅游学概论、邮轮概论、邮轮经济理论与实务、酒店管理概论、国际旅游地理、餐饮管理、旅游度假区管理、酒水知识与酒吧经营、海关实务、旅游英语、酒店经营与管理案例、客户关系管理、旅游资源开发与管理，并设置专项实习、邮轮综合实习等实践性环节。

就业前景：本专业贴近上海旅游产业发展实际，学生具备较强的旅游管理与邮轮经济的基础理论，同时具有较高的外语水平，实践能力较强，能适应上海都市旅游产业和邮轮经济发展的人才需求。学生毕业后能在国际豪华邮轮、高档酒店和相关旅游企业内从事组织、经营决策、服务管理等岗位工作。

本专业要求女生身高1.62米以上，男生身高1.72米以上，双眼裸视视力4.3以上，无色弱、色盲。

车辆工程    四年制本科
专业特点：本专业紧贴我国高速发展的汽车产业，紧紧围绕汽车先进制造业，以我校的上海市汽车工程实训中心为教学、实践基地，与上海汽车（集团）总公司、上海交运（集团）公司等大型企业建立产学研合作基地，近年来已获得国家优秀教学成果二等奖、上海市优秀教学成果一等奖和上海市科技进步二等奖等10多项科研成果。本专业强化理论与实践结合，设计与制造并重的专业特色，培养具有开拓和创新精神的应用型、外向型、复合型的高级工程技术人才。

课程设置：汽车构造、汽车发动机原理、汽车理论、汽车工程测试基础、 汽车设计、汽车造型、汽车车身结构、汽车车身设计、车辆现代设计方法、UG CAD/CAM、汽车制造工艺、汽车电控技术等课程。

就业前景：汽车工业是充满生机和活力的高科技新兴工业。美国通用、德国大众等各大汽车公司在上海发展已经具有雄厚实力。作为上海的支柱产业，上海汽车（集团）总公司以及相关的上海汽车配套件行业和科研单位都给毕业生就业提供了良好的机会，毕业生适合在与汽车有关的公司、企业和科研单位从事汽车及其零部件的开发设计、试验、研究、生产制造、质量管理等方面的工作。

本专业不招色盲者。

艺术设计（多媒体设计）   中韩合作办学   四年制  艺术类本科

专业特点:本专业由我校与韩国东西大学合作办学。韩国多媒体产业是世界上较发达的产业，东西大学数字艺术设计专业是韩国重点培育学科项目，在韩国数字设计学科全国评估名列第一名，并且连续四年被评为韩国数字设计教育最优秀的学府。本院多媒体设计专业由韩国和世界著名教授承担主要课程的教学。本专业将艺术设计与信息技术相结合，培养具有艺术创造精神和实际应用能力，能直接服务社会的复合型多媒体设计人才。在课程设置上，注重实践教学，要求学生掌握多媒体设计程序、互动设计、数字动画设计、虚拟现实设计、数字多媒体规划设计等专业基础理论以及计算机应用技能。

课程设置:美术设计基础、计算机图像处理、多媒体设计基础、3D影像基础、互动设计、动画设计、仿真设计、虚拟现实设计、界面设计、数字媒体规划设计等。

就业前景：本专业毕业生能在广告宣传、媒体传播、电影、电视制作、音像出版等单位从事多媒体设计工作。

本专业不招色盲、色弱者。  

工商管理（航空经营管理）   四年制    本科
专业特点：本专业以管理学与经济学的理论和知识为基础，以国际民用航空运输协会（ICAO）和国际民用航空组织（IATA）为代表的国际航空组织制定的国际航空运输惯例和规则为背景，以国际先进的民航经营管理思想、理论和方法为教学内容，强调工商管理、运输规划与管理、信息管理与信息技术等多学科领域的交叉渗透，面向航空运输企业及其它企事业单位与政府部门，培养能力强、素质高、专业精，适应现代航空事业发展和国家大型民航飞机制造基地落户上海所形成的人才需求，从事航空运输组织、控制、协调的高级应用型管理人才。

课程设置：管理学、微观经济学、宏观经济学、运筹学、民航管理信息系统、统计学、会计学、财务管理、质量管理、市场营销学、经济法、机场运营管理、人力资源管理、企业战略管理、航空货运管理、航空法、市场调查与预测、民航客运销售、航空运输地理、民航国际业务结算、民航英语口语等。

就业前景：本专业毕业生可在航空公司、民用机场、民航管理部门及其它民航企事业单位，从事航空经营管理等方面的工作。

本专业要求裸眼视力4.3以上，男生身高1.72M以上、女生身高1.62M以上，无色弱、色盲者。   

艺术设计（服装设计与工程）  中法合作办学  四年制 艺术类本科
专业特点:本专业是我校与法国巴黎时装公会教育集团国际时装学院（International Fashion Academy）合作办学建立的。本专业综合双方优势，嫁接国际优质教学资源，引进法国巴黎先进服装教学的体系和模式，紧紧追踪世界服装设计发展态势，采用法国著名教授、设计师与中方教师共同执教，以艺术、技术、市场营销相融合的教学理念，注重学生在瞬息万变的生活中迅速捕捉创意灵感，发挥想象创作能力的训练。培养适应新世纪服装文化需要的，精通时装制作技术，具有国际意识、独特个性和创新设计能力的国内一流的复合型服装人才。

课程设置:引进欧洲服装教学经典课程体系：服装设计、立体裁剪、平面裁剪、服装工艺、服装营销等五大门类。法语、英语语言教学并行。同时开设中国服装教学特色课程：民族服装工艺、中外服装史、服饰手工印染、手工编织、针织服装设计与工艺、构成原理、服装CAD、服装电脑绘画基础、艺术概论等。

就业前景:毕业生主要面向中外服装企业、专业设计机构和设计中心、大型跨国企业集团、媒体机构、外贸公司、大专院校或其他相关企事业单位。能胜任现代高级服装设计、成衣设计、制版工作，能独创服装品牌以及从事服装设计教学等工作。

本专业不招色盲、色弱者。

电子信息工程（城市轨道交通通信信号）  四年制本科
专业特色：本专业是集控制科学与工程、信息与通信工程、计算机科学与技术为一体的宽口径专业，主要学习数据的采集、传输与处理、电子设备与信息系统等方面的基本理论和基本技术，接受电子与信息工程分析、设计与实践等方面的基本训练，掌握现代轨道交通列车运行自动控制系统、现代通信系统的分析和应用技术，培养能保障城市轨道交通通信信号正常工作，具有研发能力的高级工程技术人才。

课程设置：电路分析、模拟电子技术、数字电子技术、信号与系统、高频电子线路、数据库原理与应用、计算机通信与网络、通信原理、无线通信技术、数字程控交换技术、现代光纤通信技术、自动控制理论、城市轨道信号检测技术、车站计算机连锁控制技术、城市轨道交通运营基础、城市轨道交通车辆控制技术和数据传输系统等专业课程和实践环节。

就业前景：本专业着眼于轨道交通通信、信号领域的最新发展，培养学生具有较好的计算机软、硬件应用和开发能力、较强的工作适应能力，毕业生主要从事城市轨道交通领域的电子信息科学技术与管理工作。

本专业不招色弱、色盲者。

Tourism Management(Cruise Shipping Economy） A 4-year Undergraduate Program 

Nature of Program： The tourism management curriculum prepares students for careers requiring a strong background in basic principles of the management of ocean liner, focusing on luxury hotel management, Features Food & Wine management, leisure tourism management, international tourism market development.  Through intensive international cooperation, the students can be exposed to the most sophisticated professional training in the world. The graduates are intended to be industry savvy, good at English, and competent as managers.  

Courses given: General Introduction to Tourism; Introduction to Cruise; Cruise Economic Theory and Practice; General Introduction to Hotel Management; International Tourism Management ; Restaurant Management; Resort management; Wine knowledge and Owners of Bars; Customs Practice; Tourist English; Hotel Operation and Management of Cases; Management of Client Relationship; Tourism Resources Development and Management. Internship on the ocean liners is included. 
Career Prospects: Graduated can find positions in the luxury ocean liners, high class hotels, and travel agencies working as executives, coordinators or organizers,
The male applicants are supposed to be above 172 centimeters in height, and female, 162 centimeters. And they aren’t color blind or color deficient, 

Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 3 above

Tuition fees: 18, 000RMB per year

Vehicle Engineering   A 4-year Undergraduate Program 

Nature of Program：To meet the demands of the fast developing auto industry of China, this program is committed to nurturing talents for this industry,  which falls into the category of the advanced manufacturing industries.  This program is possessed with the Shanghai Municipal Automotive Training Center, which serves as a comprehensive training base. This program is also powered by the intensive collaborations between the university and the Shanghai Auto Inc., Shanghai Transportation Inc. and other leading-edging businesses by way of forming an academia-industry-research alliance. In recent years, this program has won over ten academic and research prizes, including the 2nd Class National Teaching Excellence Award, the 1st Class Shanghai Municipal Teaching Excellence Award, and the 2nd Class Shanghai Science and Technology Advancement Award. This program combines theory with practice and put equal emphasis on design and manufacturing and aims to produce talents with entrepreneurship, innovation-consciousness, and well-roundedness. They are meant to be the senior engineers in future. 

Courses given: Automobile Construction, Automobile Engine Principle (theory), Automobile Theory; Automotive Engineering Test Basis, Automotive Design, Automotive Modeling, Auto Body Structure, Auto Body Design, Modern Vehicle Design, UG CAD / CAM, Automobile Manufacturing Process, Automotive Electronic Control Technology
Career Prospects: The auto industry is a thriving and energetic high-tech business at present. The GM., Volkswagen and other high-profile auto companies have become well established in Shanghai, The Auto industry has been designated to be one of the pillar industries of this metropolis, and the Shanghai Auto Inc, as well as all the related Auto Parts industry provides the graduates ample employment opportunity. Our graduates find careers in auto companies, businesses or research units relevant to auto industry doing a good job in development, design, experiment, research, manufacturing, and quality management.  
The program is inaccessible to persons with color blindness. 

Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 3 above

Tuition fees: 18, 000RMB per year
3. Art and Design (Multimedia Design) A four-year Sino-Korean Undergraduate Joint Program in Art  

Nature of Program: It is co-founded by Shanghai University of Engineering Science and Dongseo University in South Korea. South Korea’s multimedia industry is one of the world's leading industries. Digital art and design in Dongseo university is the edge-cutting program. It ranks first in the national assessment of digital art and design in South Korea, and was rated the most outstanding digital design institution for four consecutive years.

The main courses of the multimedia design program were taught by world-famous professors. It combines art design with information technology, with art creation and practical application to train the multimedia designer to serve directly our society. In the curriculum, the emphasis are put on practical teaching, requiring students to master the basic theory of design and computer skills such as multimedia design process, interactive design, digital animation design, virtual reality design, digital media planning.
Courses given: Art Design Basis, Computer Image Processing, Multimedia Design Basis, 3D Imaging Basis, Interactive Design, Animation Design, Simulation Design, Virtual Reality Design, Interface Design, Digital Media Planning and Design
Career prospects: Our graduates can find jobs in the field of advertisement, publicity, media transmission, movie making, TV production, 3D Imaging Basis, interactive design, and digital animation design.

This program is not available to color-blind or color-deficient applicants.

Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 5 above

Tuition fees: 25, 000RMB per year

Business Administration (with an emphasis in Aviation Business Administration）   A 4-year Undergraduate Program
Nature of Program: This program combines the management studies with economics and equips students with the customs and rules laid down by the International Civil Aviation Organization (ICAO) and the International Air Transportation Association (IATA), etc. It features cross disciplinary curricular encompassing the world’s sophisticated civil aviation management system, business administration, transportation planning and management, information management and IT. The graduates are intended to be high class applied management professionals engaged in aviation transportation, control and coordination, and they can meet the needs of the modern aviation industry. 
Courses given: Management, Micro-economics, Macro-economics, Operations, Civil Aviation Management Information System, Statistics Accounting, Financial management, Quality management, Marketing, Economic Law, Airport operations management, Human resources management, Corporate strategic management, Air cargo management, Air law, Market research and forecasting, Civil Aviation passenger sales, Air Transport Geography,  International Clearing Business of Civil Aviation, Spoken English of Civil Aviation.
Career Prospects: The graduates of this program find jobs in airlines, airports, civil aviation administration, and other related businesses.
The applicants must have naked eyesight above 4.3 and aren’t color blind or color deficient. And the male applicants are supposed to be above 172 centimeters in height, and female, 162 centimeters.

Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 3 above

Tuition fees: 18, 000RMB per year
Art Design (Fashion Design and Engineering) A Sino-French Joint Program in Art

Nature of Program: It is a program jointly conducted by our university and Paris-based International Fashion Academy, France. This program integrates the strengths of the two institutions and draws upon the high quality international educational resources, introduces the sophisticated fashion teaching concept and mode, and follow closely with the world fashion designing trend. The faculty comprises famous French professors and the Chinese ones. The program blends art, technology with fashion merchandizing and nurtures nationally first-class fashion designers with international vision, unique personalities and innovative capacity.  
Courses given: The curricula of this program are a imported version of the classical fashion instruction in Europe, covering five categories: Costume design；Three-dimensional Cutting；Plane Tailoring；Clothing Technology；Fashion Merchandizing. The courses are given bilingually, in French and English. We also offer courses like: Craftwork of National Costumes, History of Chinese Clothing, Lifestyle Manual Printing and Dyeing, Hand-knit, Knitted Garment Design and Technology, A principle；Garment CAD, Clothing Basis of Computer Painting, Introduction to Art. Etc.
Career Prospects: the graduates from this program mainly go to international garment businesses, professional design companies, media agencies, foreign trade companies, colleges and universities, etc; they are capable of designing high class fashions, ready-made clothes, and Making Clothing Pattern; additionally, they can create their own fashion brands or work as instructors. 
This program doesn’t admit the applicants with color blindness or color deficiency. 
Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 5 above

Tuition fees: 30, 000RMB per year
Electrical Information Engineering (With an emphasis in Signal System of Urban Mass Transit)  A  4- year Undergraduate Program
Nature of the Program：This program is a broad discipline scheme which incorporates a wide range of fields: control science and engineering、information and the communication engineering、computer science and technology. Students in this program not only learn the fundamental theories and skills pertaining to data collection, transmission and control, electrical equipment and information system, but receive basic training in Electronic Information Engineering learning to analyze, design and practice. The students also study the modern communication technology applied in ATC System of UMT, the analysis and application of modern communication system. The graduates are intended to be high class engineers with research capacity, ensuring the smooth running of the signal system of Urban Mass Transit.

Courses offered: Circuit Analysis, Simulation of electronic technology, Digital Electronic Technology, Signals and Systems, High-frequency Electronic Circuits, Principle and Database Applications, Communications and Computer Networks, Communication Principle, Wireless Communications Technology, Digital Program-controlled Switching Technology,  Modern Optical Fiber Communication Technology,  Automatic Control Theory, Urban Rail Signal Detection Technology, Chain Control Station Computer Technology, Basis of Urban Rail Transport Operations, Urban Rail Vehicle Control Technology , Data Transmission System. Practical experience is also included. 
Career Prospects: The program keeps up with the state-of-the-art development of the communications and signal systems in urban rail industry, and prepares graduates with a strong computer hardware and software background and development capacity. The graduates are generally adaptable. They mainly go to rail transit industries involved in electrical information technology or management.  

This program doesn’t admit the applicants with color blindness or color deficiency. 

Entry requirements: High School Graduates, HSK Band 3 above

Tuition fees: 18, 000RMB per year
★硕士研究生★

招生专业及介绍（暂无）
